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Zusammenfassung

        
Beim Betrieb von Narkoserespiratoren des Typs Siemens Servo 900 C/D fielen Unterschiede zwischen den am Gerät eingestellten und den vom Narkosegasmonitor (Sirecust 734 G) gemessenen Werten auf. Kontrollmessungen ergaben Differenzen von bis zu 80 % überhöhten inspiratorischen Konzentrationen für Halothan und Isofluran. Als Ursache konnte das Fehlen von Druckminderern am Respirator festgestellt werden, die den Druck der zentralen Gasversorgung von 5,3-5,5 bar statisch auf maximal 4,0 bar reduzieren. Es wird darauf hingewiesen, daß der Betrieb von Respiratoren dieses Typs nur unter Beachtung der Drücke der Gasversorgung und gegebenenfalls mit vorgeschaltetem Druckminderer sicher ist, um eine exakte Dosierung der volatilen Anästhetika zu gewährleisten.


      
        
Summary

        
When working with the anaesthetics vaporisers/respirators of the type Siemens Servo 900 C/D we found differences between the values adjusted at the instrument and those measured by the anaesthetic gas monitor (Sirecust 734 G). Control measurements yielded differences of inspiratory concentrations of halothane and isoflurane that were in excess by up to 80 %. We found that the reason for this was the absence of reducing valves at the respirator that would reduce the static pressure of central gas supply from 5.3-5.5 bar to the values of not more than 4.0 bar that are permissible for the vaporiser. It is pointed out that the operation of respirators of this type is safe only provided the prescribed gas supply pressures are observed, if necessary with the help of the appropriate reducing valves, to ensure accurate dosage of volatile anaesthetics.
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